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REPI; l'espai blau de
l'INS PINEDA
Número 3. Juny 2023

Sabem que ho estàveu esperant. Aquí tenim el 3r. número de la REPI: L'espai
blau de l'INS Pineda.
El seu contingut, d'interès educatiu i comunitari, està dividit en diferents
seccions. En aquesta tercera revista hem refrescat alguns articles dels dos
números passats i hem treballat i afegit algunes novetats.

Esperem que us agradi molt i tingueu en compte el nostre esforç, pel fet que
hem estat els primers a poder crear aquesta gran revista de l'INS Pineda!  Els
dos números anteriors han estat publicats en format digital i aquest cop tenim
la sort que l'hem pogut imprimir per tal que la pugueu tenir tots i totes a les
vostres mans. Amb això s'acaba el curs escolar 2022-2023 i us desitgem molt
bones vacances! 
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EDITORIAL
Unes paraules de la directora, Conxi Peña
"Tot està per fer i tot és possible"
Teniu a les mans l’exemplar n.3 de la REPI: L’espai blau de l’INS Pineda. 
Aquesta revista ha estat fruit de l’esforç de l’alumnat de l’optativa de
“Creacions literàries” liderats per la professora Marta Perxachs. És una de les
moltes activitats noves que hem iniciat enguany i que han implicat a tota la
comunitat. Però no ha estat la única.

Al llarg d’aquest curs, hem tingut el plaer d’encentar el club de lectura per
famílies. Una iniciativa que ens ha permès organitzar trobades literàries,
intercanvis d’opinió vers a diferents propostes de la professora Blancaneu
Farre als assistents i que ha ajudat a generar un espai de proximitat vers la
literatura i les famílies.

El nostre centre ha estat també
amfitrió per diverses escoles que
ens han visitat amb motiu de
diferents intercanvis internacionals.
A començament de maig ens ha
vingut a veure l’alumnat i el
professorat de l’Institut 140
Gymnasio Komotinis de la mateixa
ciutat grega, amb qui ens uneix un
projecte comú amb l’aula oberta i
l’alumnat de 4t d’ESO, sobre el
desenvolupament de plantes
xeròfites en jardins verticals:
Ecoplant coworking, liderat per les
nostres professores Loli Pla i
Yolanda Estolt, que han fet una
tasca magnífica. I tot just fa uns
dies, vàrem rebre la visita de
l’escola polonesa Skola
Podstawowa de Rseszów amb qui
els nostres alumnes de 1r i 3r d’ESO
amb mantingut correspondència
en castellà gràcies a una iniciativa
de les docents Ivet Martínez i Eva
Rubio.

Conscients de la importància de
millorar la comunicació amb el
nostre alumnat i amb les seves
famílies, la nova comissió
“Influencers” ha fet una feina
admirable augmentat la presència
del centre a les diferents xarxes
socials, amb posts especials pels
dies internacionals, revisions del
català o els exitosos vídeos del
“ping-pong dels profes”.

Una altra activitat nova que ha pres
una gran acollida ha estat Vitamina
B pels alumnes de Batxillerat. Hem
tingut la sort de comptar amb
conferenciants que ens han parlat
de les seves experiències en el món
laboral i que han intentat apropar les
seves professions per tal de
despertar noves vocacions. A tots
ells, els volem agrair la seva
desinteressada participació.
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A més, la millora de la situació sanitària, ens ha permès emprendre de nou
antigues iniciatives que es van veure aturades per la pandèmia. Hem tornat a
obrir la biblioteca del centre a les tardes per activitats de reforç a l’alumnat de
1r i 2n d’ESO i hem pogut oferir un bon ventall d’extraescolars: anglès,
audiovisuals i volei. Aprofitem per felicitar a l’alumnat de l’equip de volei pels
excel·lents resultats dels partits d’aquesta primavera.

Per acabar, m’agradaria destacar que enguany l’INS Pineda ha tornat a acollir
les proves Cambridge, coordinades per les professores d’anglès Helena Ros i
Yolanda Estolt.

Com veieu, ha estat un curs ple d’activitats però com som un equip inquiet ja
estem preparant de noves pel curs vinent: la creació d’un laboratori
matemàtic, la introducció de l’educació emocional al currículum de l’ESO, fer
extensiu a les famílies les masterclass de les Vitamina B, introduir cursos
d’informàtica per a famílies… 

Durant l’estiu es publicaran les resolucions del proper Erasmus+ de robòtica:
Robofuture 2023-2024 que ha estat dissenyat per en Cristian Caballero i la
Sònia López. I també, sabrem si hem estat guanyadors dels premis EITA a
l’Innovació del projecte TRIMEDIA del 2021-22.

Esperem que aquestes noves propostes rebin igualment una molt bona
acollida.
No voldria acomiadar-me sense donar les gràcies a l’AMPA per la seva
inestimable col.laboració, a tota la comunitat educativa i a l’administració
local per la seva implicació així com a tot el professorat, especialment als
nouvinguts al gener que en un temps rècord es van adaptar a l’engranatge de
l’institut.

Aprofito aquest espai per desitjar-vos a tots un merescut descans i un bon
estiu!

En retrobem al setembre. 

CONXI PEÑA ROVIRA
Directora 
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L'INS Pineda de Mar va obrir les seves
portes el setembre del 2006, al curs
2006-2007. Porta 16 anys obert. Tot i els
canvis que ha patit, continua essent un
dels tres instituts de Pineda de Mar i a dia
d'avui té un total de 493 alumnes i 45
professors.

Durant el curs 2005-2006 els instituts es
veuen amb un problema que han de fer
front: hi ha molts alumnes a sisè i els dos
instituts de Pineda de Mar no poden
assumir tantes places, ja que si no
sortirien 6 línies. Així va sorgir l'Institut
Pineda de Mar, a través d'una necessitat
tan bàsica com és que els alumnes
tinguéssin plaça assegurada en un
institut.

LA HISTÒRIA DE
CASA NOSTRA Mariona Gracia i

Nora Sanchez

El mes de gener d'aquell mateix any,
2006, van engegar tot el procés. El
primer pas va ser buscar algú  que
liderés el projecte. L'escollida va ser la
Miriam Tomàs. I a partir d'aquí ella va
cercar diferents professors que ella creia
que eren ideals per al nou claustre, però
tenien una gran dificultat: al setembre
d'aquell mateix any havien d'obrir, i no
tenien instal·lacions. Van fer una reunió
de pares informativa sense gaire
informació, no sabien ni on estudiarien
els seus fills. Tot i això, algunes famílies
van decidir confiar en el projecte i portar
els seus fills a l'INS Pineda. Finalment, es
va aconseguir un local, que van poder
habilitar per poder fer classe; al primer
pis d'un bloc, situat al carrer Santiago
Rusiñol. En aquell moment, van decidir
que el lema de l'institut seria "Tot està
per fer i tot és possible".

Volem fer una menció especial a la Miriam Tomàs, la Pilar Tagua, la Montse Moreno i en Tomàs
Andreu per ajudar-nos a fer aquest article  i conèixer una mica més la història de casa nostra; del
nostre institut 

Article publicat a la REPI.1
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El setembre del 2006 l'INS Pineda va obrir amb
dues línies de tan sols 17 alumnes per aula i 7
professors: Montse Moreno, Tomàs Andreu, Pilar
Tagua, Montse Huguet, Antoni Morales, Cristina
Caelles, Felip Ariaca, a part de la directora,
Miriam Tomàs. Aquests professors formaven un
claustre petit amb molta il·lusió i dedicació i van
abocar totes les seves energies, ganes i
esforços en tirar endavant l'institut. Ells no eren
els únics que estaven molt dedicats al projecte,
sinó que els pares dels alumnes també ho
estaven; l'AMPA igual. La directora, la ja
mencionada Miriam Tomàs, a la qual vam fer
una entrevista, ens va remarcar que

Com no tenien totes les instal·lacions necessàries, algunes assignatures com ara
l'Educació Física s'havia de fer en altres llocs equipats de manera adient. Per tant,
aquesta assignatura es feia al pavelló Nino Buscató.

Moltes de les plataformes les quals avui utilitzem, com per exemple: Ieduca, Moodle
o el Clica't són originàries d'aquests primers cursos. A part, molts dels projectes que
actualment hi ha a l'Institut com ara: el concurs de fotografia matemàtica, els
treballs de síntesi, el concurs literari de St. Jordi, la gimcana matemàtica, etc. es
van iniciar fa anys.

El curs 2008-2009, el centre va canviar d'edifici i es va instal·lar a la Plaça Orient,
amb un edifici de 3 mòduls prefabricats. Encara que la comunitat educativa i les
famílies no van deixar de lluitar perquè es construís un centre com el que tenim a
l'actualitat. La qual cosa no es va produir fins l'any 2016, any en què van començar
la construcció de casa nostra i es va inaugurar el dia 6 de novembre del 2018.

"crear una nova instal·lació educativa com és un institut,
implica moltíssima responsabilitat a part de ganes,
dedicació i il·lusió."
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Quants somnis tenim durant l’any?
a. 1.460 i 4.380
b. 5.090 i 9.080
c. 609 i 1.250
d. 1.250 i 1.400

Quan va acabar la Segona Guerra Mundial?
a. 1940
b. 1934
c. 1941
d. 1945

Quant va durar “La Guerra dels Cent Anys”?
a. 100 anys.
b. 76 anys
c. 170 anys
d. 116 anys

Quants països té Africa?
a. 21
b. 54
c. 62
d. 59

Qui va interpretar a Hitler a “El gran dictador”?
a. Vladimir Putin
b. Francisco Franco
c. Charles Chaplin
d. El mateix Hitler 

CURIOSITATS
SABIES QUE...?
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Després d’anys on les tecnologies van evolucionant cada vegada més, el
nostre centre ha decidit evolucionar amb elles. Ha sigut un procés lent i
inesperat, ja que ens ha donat l’oportunitat de donar una perspectiva nova i
modernitzada del centre.

A l’aplicació “Instagram” us podem proporcionar una visió diferent on podreu
conèixer de més a prop el nostre centre. Els seus racons i d’una manera més
especial als docents, com per exemple a través del trend viral del “ping-pong”
que ajuda a conèixer de més a prop el professorat.

Aquest any ens hem atrevit amb noves xarxes com “Telegram”. Aquesta app
serveix com una font d’informació addicional a la web per tots aquells
interessats en les notícies del centre. Instantàniament, us arribaria una
notificació sobre una nova notícia.

L' INS PINEDA ES POSA
AL DIA!

CANAL DE TELEGRAMINSTRAGRAM

PÀGINA WEB

Maria López, Astrid
Sanmiguel, Sara
Ramos

Article publicat a la REPI.2
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COM HAURÍEM DE VIURE LA NOSTRA VIDA? 
Nora Sánchez Serra, 1r batxillerat. Creacions literàries.
Tots i totes, alguna vegada durant la nostra vida ens han dit:  "no perdis el
temps per aquesta tonteria", "tens molta vida per davant" o "aprofita la vida,
que ets molt jove", "ara no pateixis per això". Però realment ens hem parat a
pensar quin significat té això "d'aprofitar la nostra vida"?

Tots i totes, incloent-m'hi a mi també, passem per la vida preocupant-nos per
coses petites o coses que ens semblen importants en el seu moment, però que
quan en un futur mirem enrere ja no ens ho semblen. Un examen suspès?, una
discussió amb un amic/ga?, s'ha trencat el mòbil? Tots aquests problemes fan
que no puguem viure la nostra vida plenament. M'explico: per molts objectius
que tingui una persona (siguin professionals o personals), tothom busca el
mateix: SER FELIÇ. Ser feliç amb la família, amb els amics, però sobretot amb
nosaltres mateixos. I aquí ve la pregunta que us plantejo: podem arribar a ser
feliços, al cent per cent, si vivim pendents dels nostres problemes o de les
nostres preocupacions?

La vida a vegades és com una muntanya russa, una comparació que s'ha fet
molt, però que és molt certa: puja lentament i baixa ràpidament, però sempre
segueix una mateixa via, un camí. Durant el temps que estem  a la muntanya
russa, ens estem divertint i no pensem en "ui! ara potser cau", o "ui! ara potser
em deixo anar", no. Tan sols la gaudim durant els instants que dura. Doncs la
vida igual, s'ha de gaudir durant el temps que dura sense que les nostres
preocupacions ens impedeixin fer-ho. Les preocupacions simplement ens
distreuen i ens fan oblidar que la vida està per viure-la i gaudir-la.

Jo no us vull dir que tenir preocupacions o problemes estigui malament, no. El
que jo us vull transmetre és que no podem viure dominats per ells. Que no
podem permetre que les nostres preocupacions agafin les regnes de les
nostres vides. Per tant, us proposo un exercici: feu un pas enrere i avalueu el
que realment és important per a vosaltres i després només heu de deixar de
donar tanta importància a aquelles coses que vosaltres mateixos heu dit que
no en tenia tanta i donar-li a aquelles que des del primer moment heu
considerat importants. 

L'examen suspès, segur que en ve un altre que aprovaràs; amb l'amic que t'has
discutit, acabaràs parlant amb ell i arreglant les coses; i el mòbil trencat
possiblement es podrà arreglar, i si no, n'hi ha mil més al mercat.

LLEGIM?
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Quines són les vostres sensacions a batxillerat?

Pol Comas: bones sensacions però és difícil... això és basa en disciplina, has de
tenir clar els objectius que vols assolir.

Amadeu: Si vols arribar a tenir una matrícula d'honor, no podràs sortir de festa
cada finde, no podràs quedar amb els teus amics a la tarda. Hi haurà dies que
hauràs d'estudiar quan no vols o estudiar alguna cosa que no t'agrada...

Com ha afectat al vostre cercle social l'estada d'aquests dos anys a
batxillerat?

Amadeu: Jo he hagut de compaginar els estudis amb el treball i per aquest
motiu porto 6 mesos sense sortir de festa, per exemple. La meva vida social
s'ha tornat més nocturna.

Pol: Has de deixar de banda coses que t'agraden fer si vols tenir una matrícula
d'honor. Has de deixar de veure tanta gent que vols veure per a prioritzar els
estudis.

Quina és la vostra metodologia d'estudi i que recomanaríeu als alumnes que
estan cursant primer de batxillerat?

Pol: El més important és estar atent a classe i prendre anotacions perquè
gràcies a això t'estalvies molt de temps que hauries d'invertir a casa. És molt
important deixar fora de l'espai d'estudi les distraccions com el telèfon. 

Amadeu: Al meu entendre, la rutina és el més important. Recomano estudiar
cada dia. El meu mètode, però, no li ho recomano a ningú perquè puc estar
més de 12 hores estudiant en un dia.

L'ENTREVISTA
PARLEM AMB  EN POL COMAS I L'AMADEU RUIZ, DOS
ALUMNES QUE S’HAN GRADUAT DE 2N DE BATXILLERAT AMB
MATRÍCULA D’HONOR

Avui hem tingut la sort de poder entrevistar a dos grans estudiants que han
cursat batxillerat al nostre centre durant els cursos 2021-2023, ells són en Pol
Comas i l’Amadeu Ruiz i diem que és una gran sort, ja que a través dels seus
esforços han aconseguit la matrícula de honor, molt desitjada per alguns
estudiants.
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Com us veieu de cara a les PAU?

Amadeu: Jo, per sort, no necessito una nota molt alta, simplement necessito
un 6,5 de mitjana a les PAU. Lògicament vaig a pel 10, però en haver-me
esforçat tot el curs fa que no hagi d'estudiar tant en aquesta recta final, ja que
ja tinc els coneixements absorbits. El que més recomano és fer exàmens d'anys
anteriors, també recomano descansar molt bé.

Pol: El meu cas és diferent, ja que vull fer matemàtiques i necessito un 13,2 per a
entrar en la carrera. El que recomano és fer molts exàmens amb els
coneixements absorbits del batxillerat. No ens oblidem de la importància del
menjar i el descans.

D'esquerra a dreta: Pol Comas, Lucas García, Amadeu Ruiz, Pau Garcia, Cody Denghel, Joan Zulli i Raúl Rico
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1r d'ESO: Ruta Sara Llorens
Vam treballar l'escriptora i vam visitar la que va ser casa
seva. També vam passar per l'antiga biblioteca i pel carrer
del mar, tot fent proves relacionades amb el tema.

3r d'ESO: Anem de viatge! 
Els i les alumnes de 3r han hagut de
programar un viatge real: despeses, rutes,
etc. tot un projecte! 

2n d'ESO, a Pineda:  l'objectiu del treball de síntesi era
trobar el tresor perdut del Pirata Dragut, a partir de
reptes i proves fins arribar a Sant Pere de riu. Una
bona caminada!

TREBALL DE SÍNTESI

4t d'ESO: Bellver de la Cerdanya

2n d'ESO: La Vall de Núria

Tres dies intensos d'espeologia, jocs
de nit, ràfting, bosc vertical i 
moltes altres activitats més! 

Excursió per Planoles, tirolina,
escalada, estudi de la qualitat del riu,
tir en arc... un no parar! 
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L'INS Pineda ofereix 4 extraescolars. Les activitats són, English conversation (nivell
avançat), reforç d'anglès, voleibol i comunicació audiovisual (vídeo i fotografia).
A continuació, explicarem la durada, els dies, l'horari i la quota de cada
extraescolar.

 ENGLISH CONVERSATION (NIVELL
AVANÇAT):
Durada: del 17 d’octubre a 31 de maig
Dies: tots els dilluns 
Horari: de 16 a 17 hrs
Quota: 20 euros mensuals

REFORÇ D'ANGLÈS:
Durada: del 17 d’octubre a 31 de maig
Dies: tots els dilluns
Horari: de 16 a 17 hrs
Quota: 20 euros mensuals

LES EXTRAESCOLARS DE
L' INS PINEDA

VOLEIBOL:
Durada: del 19 d’octubre a 31 de maig
Dies: dilluns i dimecres
Horari: de 16,15 a 17,45 hrs
Quota: 22 euros mensuals

Els pagaments són per TPV o bé
manualment, al secretari del centre
(Carles Tagua). Hi ha 3 quotes, 1 per
trimestre, on es paguen els 3 mesos de la
tirada encara que és pot ser flexible si ho
vols pagar mensualment.

COMUNICACIÓ AUDIOVISUAL (VIDEO I
FOTOGRAFIA ):
Durada: del 19 d’octubre a 31 de maig
Dies: tots els dimecres
Horari: de 16,30 a 18,00 hrs
Quota: 22 euros mensuals
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Anar a la platja
Anar a les xarxes de voleibol que hi ha a prop de la platja a jugar amb els
amics
Gaudir de les aigües del Mediterrani de Pineda
Donar-ho tot a les barraques del poble
Passar els dies d’agost gaudint de la fira
Tenir un bon sopar a la fresca (i/o al Pura Brasa)
Anar a prendre alguna cosa a les diferents guinguetes del passeig
Fer un bon passeig pel poble i a prop del mar 
Menjar uns bons gelats del Kapote

Ja estem a les portes de l’estiu i des de creació literària ens agradaria fer-vos
una proposta. Pineda de Mar és una ciutat amb moltes coses per fer i visitar, i
us volem regalar un llistat deel que s’ha de fer sí o sí aquest estiu, com a
plaers d'estiu:

DEURES D 'ESTIU
plaers

13



ESTRENEM JARDÍ VERTICAL
A L ' INSTITUT

Al segon número de la REPI vam dedicar un article a l'intercanvi Erasmus que
van fer alguns alumnes de 4t d'ESO amb una escola de Grècia. Un cop
nosaltres vam visitar-los, a Komotini, els socis grecs van venir a Pineda.

L'objectiu del projecte era intercanviar coneixements i, mentre ells van
ensenyar-nos com fabricar i muntar un jardí vertical, nosaltres els vam
compartir càlculs per al control de creixement de plantes de baix consum
d'aigua.

Un cop a l'institut, vam haver d'escollir, entre d'altres, les plantes candidates
per al nostre jardí vertical, seguint alguns requisits i les indicacions del
Departament d'Educació, ja que el seu muntatge ha estat al mig del pati de
l'institut. El reultat és el següent i ha quedat molt maco! 
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RECOMANACIONS
LECTORES

Aquest llibre pretén que coneguis i entris en un món
especial i diferent; però, sobretot, que descobreixis als
"grocs". Ells són el nou escalafó de l'amistat, aquestes
persones que no són ni amants ni amics, aquesta gent
que es creua en la teva vida i que amb una sola
conversa pot arribar a canviar-te-la. No t'avanço més:
hauràs de llegir aquest llibre per a poder començar a
trobar els teus "grocs".

EL MUNDO AMARILLO; Albert Espinosa 

Aquest llibre tracta sobre 2 adolescents que no
encaixen del tot en l'entorn on viuen i un dia es
coneixen a l'autobús de l'escola. Des d'aquell
moment comença la seva història. També s'hi
tracten temes molt seriosos com l'amor
adolescent, l'autoestima, el maltractament infantil,
l'assetjament escolar, el racisme, la violència
domèstica, etc.

ELEANOR & PARK; Rainbow Rowell

Dúnia Yemlahi, Bianca Bouzón

QUERIDA YO: TENEMOS QUE HABLAR;
Elisabeth Calapés 

Aquest llibre és un llibre d'autoajuda i tracta de treballar
la nostra salut mental, millorar la nostra qualitat de vida i

la relació amb nosaltres mateixes.
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JUGUEM?
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